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1. Velkomst v. regionsformand  
 

Line byder Karen og regionsbestyrelsen velkommen  
 
 
Dagsorden er udarbejdet i samarbejde med Charlotte 
Ordstyrer til dette møde er Charlotte Larsen 
Dagsorden og ordstyrer godkendes. 

1 Anders Breinholt Nielsen 

2 Bente Andersen

3 Børge Bo Hansen 

4 Charlotte Larsen 

5 Jesper Ottosen 

6 Katja Milling Knudsen 

7 Lene Jæger 

8 Mie Knudsen 

9 Per Norman 

10 Per Tornøe 

11 Rasmus Sylvest Mortensen 

12 Tobias Imfeld 

13 Tilde Randsborg

 

2. Orientering v. formand  
 

Formanden har sendt skriftlig orientering ud på forhånd til RB-medlemmerne for tidsoptimering.  

 Kort drøftelse af netop indgået 3 parts aftale. Formanden foreslår, at det er et emne, vi kan 
genbesøge og diskutere i det nye år, når vi ved mere.  

 

3. Orientering v. RB-medlemmer  
 
Charlotte har orienteret skriftligt om TR årskonference. Hun fortæller, at den i 2024 er sparret væk. 
Der er    penge afsat til et virtuelt arrangement for TR i 2024 

 

Jesper orienterer om palliationsworkshop afholdt på Bornholm. En af Bornholms store udfordringer 
er rekruttering. Der arbejdes på, at få   praktikpladser på Bornholm. Hvis det lykkedes, vil regionen 
et tilbyde lejebolig.  



 

Børge Bo fortæller om sin deltagelse på konference, der omhandlede forflytning med Ergopro.dk og 
Dansk selskab for fysioterapi i arbejdsliv. Forventning til et mere politisk indhold, blev ikke 
indfriet. 

 

4. Nye mødedatoer godkendes  
 

Indstilling Udkastet godkendes RB 

Indhold 

RB er blevet bedt om forud for mødet at tjekke udkast til 
mødedatoer. 
Se vedhæftede dokument med udkast til mødedatoer.  
 
Der skal både godkendes møder for sommer 24 - sommer 25 og 
et møde i februar 2024 ønskes flyttet af RB

Drøftelse 

Forslag til RB-seminar drøftes i bestyrelsen: 
Bestyrelsen er enige om, at det er godt med to dage. Af hensyn 
til nye RB-medlemmer efter GF 2025, ønskes placeringen så 
sent som muligt, så de har størst muligt for at komme med.  
Flere i bestyrelsen nikker ja til Fre-lør d. 20-21 juni 2025. En 
enkelt ønsker ikke at bruge en lørdag. Der er mange DFys 
arrangementer i forvejen, der optager weekenderne. 

Beslutning 

De nye mødedatoer er 
 

- Mandag d. 26. februar 2024 kl. 14.00-19.00 i 
Holmbladsgade 

- Onsdag d. 10. april 2024 kl. 14.30-18.00 (virtuelt) 
- Mandag d. 13. maj 2024 kl. 14.30-18.00 i 

Rosenborggade 
- Torsdag d. 15. august (virtuelt) (ekstra møde vedr. evt. 

REP-forslag) kl. 17.00-18.30  
- Torsdag d. 5. september 2024 (dimittendrundringning) 

Onsdag d. 23. oktober 2024 kl. 14.30-17.00 i 
Rosenborggade evt. virtuelt 

- Torsdag d. 5. december 2024 kl. 14.30-20.00 i 
Rosenborggade med juleafslutning på SKAAL.  

- Tirsdag d, 18. februar 2025 (dimittendrundringning)  
- Tirsdag d. 8. april 2025 kl. 14.30-18.00 (virtuelt) 

 
 
Derudover vedtog RB følgende arrangementsdatoer,  

- Dialogmøde: onsdag d. 29. maj 2024 
- Generalforsamling: onsdag d. 30. april 2025 
- RB-seminar: 20.-21. juni



Der sendes en liste ud med de nye godkendte mødedatoer og 
RHS indkalder  

 

 

5. Evaluering af ex. REB møde, dialogmøde og RB-konference  
 

Indstilling:  
RB drøfter og evaluerer dialogmøde, 
regionsbestyrelseskonference og ex. Rep.

Indhold   

Der lægges op til en åben drøftelse af dette års Dialogmøde for 
Repræsentantskabet. Dialogmødet er vedtægtsbestemt og 
afholdes i ulige år. Dialogmødets formål er give mulighed for 
dialog mellem HB og Repræsentanterne halvvejs i HB og 
Repræsentanternes periode, Det er ikke et besluttende forum. 
Ved seneste Rep. havde flere forslag en bestemmelse om, at 
HB skulle præsentere foreløbige resultater med oplæg til 
dialog. Til dialogmødet blev vendt status på:  

 Livslang Læring 
 Servicetjek DSF og de 17 FS 
 Projekt foreningsdemokrati 

Evaluering af Regionsbestyrelseskonference. 
Danske Fysioterapeuter afholder konference for de 5 
regionsbestyrelser samt færøkredsen en gang om året. 
Konferencens formål er at tilbyde uddannelse til 
bestyrelsesmedlemmerne og give viden, der styrker det enkelte 
medlem og hele bestyrelsen i deres funktion som 
regionsbestyrelsesmedlem i DFys. 
Åben drøftelse og evaluering af Ex. Repræsentantskab 2023.  
Som led i håndteringen af forventet budgetoverskridelse i 2024 
valgte HB at indkalde Repræsentantskabet i forbindelse med 
Dialogmødet. Repræsentantskabet skulle tage stilling til forslag 
om kontingentstigning fra 1.1.2024 for fuldt betalende 
medlemmer.  

Drøftelse 

 
Drøftelserne synliggøres i dette punkt, med hensyn til 
formanden og regionsbestyrelsens til videre arbejde med 
kritikken. 
 

Ex. REP-møde: 
 
 
Der var generelt enighed i at dirigenten gjorde det godt ift. at 
overholde talerlisten.  



 
Bestyrelsen havde blandet kritik til økonomidelen. Selvom det 
var en oplagt mulighed 
 
Bestyrelsens feedback på at samle ex. REP-møde med 
dialogmødet og RB-konferencen var også blandet. Nogle 
mente, at det var en oplagt mulighed, fordi mange allerede var 
samlet. Andre synes det var forstyrrende og stjal fokus fra hvad 
man egentlig var inviteret til. Dog var alle enige om, at virtuelt 
møde ikke er en bedre løsning og det fysiske møde er mere 
demokratisk.  
 
Ift. økonomi følte nogle RB-medlemmer sig trygge i hænder ift. 
hvordan økonomien blev fremsat. Generel opmærksomhed på 
at økonomi og regnskab ligger sidst på ordinære 
Repræsentantskabsmøder.  Til næste REP må det ikke 
nedprioriteres og ønskes fremlagt tidligere på mødet. 
 
 
Formanden tager kritikken til efterretning og informerer om, at 
hovedbestyrelsen også har drøftet bekymring om, hvad en 
kontingentstigning vil gøre ved medlemstilslutningen.  
 

Livslang læring: 
 
 
RB-medlemmer påpeger, at der ikke blev brugt meget krudt på 
Livslang Læring optil mødet. Der var ingen forberedelse til 
punktet, som der var til de to andre punkter. 
 
 
Der informeres om, at det nu er muligt at melde sig til 
referencegruppen, som arbejder på DFys politiske holdning til 
’Livslang Læring’.  
 
Projektet kommer på den rullende dagsorden, at RB kan drøfte 
dette til næste RB-møde 
 
 

Servicetjek DSF og de 17 selskaber 
 
God oplevelse af metode med afstemning og drøftelser ved 
bordene. Opmærksomhed på de faglige selskabers ønsker og 
involvering i den videre proces. Oplevelsen er, at der var en 
generel stemning, som pegede imod, at vi skal finde en anden 
struktur. Der var en tydelig rød streg og ros til projektlederen. 
Lene, Tobias og Bente sidder i referencegruppen. Lene oplever 
at det er en svær proces, med få konkrete beslutninger og meget 



lidt fremgang. Tobias synes mødet i den sorte diamant fra rigtig 
godt. 
 

Projekt foreningsdemokrati 
 
 
 
Rasmus er en del af referencegruppen og ikke tilfreds med hvad 
RB-medlemmerne blev udsat for på dialogmødet. Det var ikke 
referencegruppens ønske, sådan som det blev fremlagt på 
dialogmødet.  
Punktet opleves uambitiøst og ikke tiden værd. Kritikken af 
projektet går bl.a. på, at der bruges mere tid på at diskutere 
begreber og hvad vi vil med foreningen fremfor at komme frem 
til noget konkret.  
 
RB er generelt enige i at det var lidt pinligt, og at der er behov 
for at der bliver fokuseret på konkrete løsninger. Vedr. proces 
til dialogmødet er oplevelsen at der blev brugt for meget tid på 
at diskutere en organisationstegning. 
Derudover mener RB-medlemmerne også, at der gik en vigtig 
pointe tabt i diskussionen, nemlig at der er medlemmer som 
tillader sig at opføre sig på nogle uacceptable måder ift. 
almindeligt samarbejde og retfærdighed. 
 
Nogle RB-medlemmer efterspørger mere ansvarstagen og 
beslutninger. Det, som bestyrelsen fik ud af punktet, var, at 
ikke alle i foreningen ser på hele sammensætningen ens.  
 
Formanden tager kritikken til sig. Line enig i, at interviewet var 
for langt og ekstern projektdeltager fik for frie tøjler til at 
snakke i alt for lang tid.   

Beslutning Bestyrelsens evaluering fremgår af ”Drøftelse”
 

6. Praksisoverenskomsten  
 

 

Indstilling 

 
RB får et overblik over den nye praksisoverenskomst via en 
overordnet gennemgang. 
På baggrund af gennemgang, drøfter RB den nye sygesikrings 
OK. 

Indhold 
Medlemmer af RB ønsker et overblik over den nye OK med 
sygesikringen for privatpraktiserende medlemmer. 
På baggrund af overblik en drøftelse af den nye overenskomst. 



 
Der kan søges mere viden her: Overenskomster og aftaler på 
praksisområdet (fysio.dk) 
 
Børge Bo har bidraget med kvalificering af punktet med 
følgende spg. 
 
Hvilke mulige konsekvenser: 

 for vores fag? 
 for de fysioterapeuter den berører mere direkte? 
 hvilke forskelle er der på om man er ejer, lejer eller 

ansat, i relation til konsekvenser af OK? 
 hvilke regulerende tiltag der kommer fra beslutninger 

taget på REP. 
 hvilke konsekvenser ville et evt. nej havde haft? 
 kan vi regulere på anden måde, skal vi regulere osv.? 
 Ift. Afstemningen er der tal på hvilke grupper det 

stemmer hvad? 

Fra fysio.dk "1945 medlemmer ud af de 2938 
stemmeberettigede har deltaget i afstemningen, og det giver en 
stemmeprocent på 66,0 procent. 

60,2 procent af de stemmeberettigede stemte jaer til 
overenskomsten, mens 36,3 procent har stemt nej. 3,5 procent 
valgte at stemme blankt". 

Drøftelse 

 
Per Tornøe førte bestyrelsen gennem flere af elementerne i den 
nye OK på Praksisområdet. 
 
En egentlig drøftelse, nåede bestyrelsen ikke, men der blev 
givet svar på opklarende spg. undervejs og gennemgangen kom 
i det store hele omkring spg. nævnt under ”indhold” 
 
Line oplyste, at DFys ikke registrerer tilhørsforhold ved 
stemmeafgivelse på praksis OK. DFys kan derfor ikke oplyse 
hvilke grupper der stemmer hvad.

Beslutning 
Emnet sættes på til en opfølgende drøftelse på et kommende 
møde.  

 

 

 

 



7.  Eventuelt  
 

Bestyrelsen havde intet til eventuelt 

8. Emner til næste dagsorden  
Punkter til kommende dagsorden plukkes bl.a. via liste med emneforslag, ”rullende dagsorden”.  

Bestyrelsen opfordres til at komme med ønsker til kommende møder 
 

Næste bestyrelsesmøder: 

Mandag d. 26. februar 
2024 

Fysisk møde med 
dimittendrundringning

Kl. 14.00 - 
19.00

Onsdag d. 10.04.2024 Virtuelt møde 
Kl. 14.30 - 
18.00

 
Kommende arrangementer RB:  

Ingen foreløbige. 

9. Kommunikation  

Indstilling 

RB forholder sig til mødets indhold og beslutter; 
a. hvad er hovedpunkterne fra dagens møde, som 
regionssekretær skal formidle til diverse SoMe medier? 
b. anden opfølgning på mødet fra RB-medlemmer, RHS eller RF 

Indhold Som indstillingen 

Drøftelse  

Beslutning 
Der lægges billede på Facebook og Instagram fra årets sidste 
møde 

 

 


